

AI 服务特别协议

AI Service Special Agreement

为了更好地提供服务，北京市朝阳区公众环境研究中心（以下简称“我们”或“蔚蓝地图”）运营的蔚蓝地图网站、蔚蓝地图 APP 等平台引入 AI 产品与服务。请在使用本服务前，务必仔细阅读并充分理解本协议。

To better provide our services, the Blue Map website, Blue Map App, and other platforms operated by the Institute of Public & Environmental Affairs (hereinafter referred to as "we" or "Blue Map") have introduced AI products and services. Before using these services, please carefully read and fully understand this Agreement.

一、AI 服务性质

本平台提供的 AI 产品与服务基于第三方大模型（包括 DeepSeek 和通义千问等）技术生成，生成内容不代表本平台观点，请仔细甄别使用。

I. Nature of AI Services

The AI products and services provided on this platform are generated based on third-party large language model technologies (including DeepSeek and Qwen, etc.). The generated content does not represent the views or positions of this platform. Please exercise caution and discretion when using such content.

二、服务对象

本服务主要面向的对象是具备完全民事行为能力的成年人。基于本服务的特点，本服务需要用户对内容进行有效识别和合理应用。如果您是未成年人或不具备使用本服务的民事行为能力，请务必在监护人的同意和指导下使用本服务。

II. Intended Users

This service is primarily intended for adults with full civil capacity. Given the characteristics of AI-generated content, users must be able to effectively evaluate and reasonably apply such content. If you are a minor or do not possess the civil capacity to use this service, you may only use it with the consent and guidance of your guardian.

三、禁止行为

1. 不得从事危险、非法或违反社会公序良俗的活动，也不得以其他方式违反适用法律或法规。
2. 不得危及其他方或蔚蓝地图的服务安全。

3. 不得从事涉及露骨色情、暴力、仇恨的活动或有害活动。
4. 不得从事提供虚假信息、进行虚假陈述或误导他人的活动。
5. 不得危害他人身心健康，不得侵害他人肖像权、名誉权、荣誉权、隐私权和个人信息权。
6. 不得以任何不诚实的方式使用，主张或声称人工智能的生成内容是人类的作品，或将人类的作品伪装为人工智能的生成内容。
7. 平台发现用户使用、生成违法内容或将 AI 内容用于非法目的的，有权及时采取相关处置措施，并向有关主管部门报告。

III. Prohibited Actions

Users shall not:

1. Engage in dangerous, illegal, or improper activities that violate public order or applicable laws and regulations.
2. Endanger the security or integrity of Blue Map's services or those of others.
3. Engage in activities involving explicit pornography, violence, hatred, or other harmful content.
4. Provide false information, make false statements, or mislead others.
5. Harm the physical or mental well-being of others, or infringe upon others' portrait rights, reputation, honor, privacy, and personal information rights.
6. Use, claim, or present AI-generated content as human-created works in any dishonest manner, or disguise human-created works as AI-generated content.
7. Use or generate illegal content through AI services or use AI-generated content for illegal purposes. The platform reserves the right to take timely measures, including reporting such conduct to the competent authorities.

四、局限性提示及免责声明

1. 您知悉，由于本服务输出的内容由人工智能模型生成，本平台不对人工智能模型生成内容的准确性、真实性、完整性、可用性、时效性等负责。您应自行对审慎分辨、甄别使用，因人工智能模型生成内容导致的直接/间接损失，平台不承担责任。
2. 本服务输出内容仅供参考，不代表公众环境研究中心的态度、观点或立场，亦不构成公众环境研究中心对您的任何建议或意见。如涉及医疗、法律、金融投资等相关专业领域事项，请咨询专业人士。人工智能模型生成内容可能与您的实际情况或现实生活不符，您应审慎辨别其真实性、可靠性。
3. 本服务输出内容可能会存在一定的敏感性、不合理性或争议性，如您将本服务输出内容以任何方式进行发布、分享、传播，您均应以显著方式对该等内容进行标识，明确表明其系由人工智能生成，同时因您发布、分享、传播该等内容产生的任何相关法律责任，均由您自行承担。
4. 如因您违规使用本平台提供的人工智能模型生成内容服务，给我们造成损失的，您应当承担赔偿责任。
5. 您理解并同意，我们可基于自身业务发展或基于司法、监管部门、监督机构等部门的要求，暂停、中断或停止本服务的提供。

IV. Limitations and Disclaimer

1. You acknowledge and understand that the content generated by AI models is produced automatically and may contain inaccuracies, inconsistencies, outdated information, or other issues. This platform does not guarantee the accuracy, truthfulness, completeness, availability, or timeliness of such content. You are responsible for independently verifying such content and using it with caution. The platform shall not be liable for any direct or indirect losses arising from your use of AI-generated content.
2. The output generated by this service is for reference only. It does not represent the attitudes, views, or positions of the Institute of Public & Environmental Affairs, nor does it constitute any form of advice or recommendation. For matters involving professional fields such as medical, legal, or financial investment, please consult qualified professionals. AI-generated content may not be applicable to your actual situation and should be used with careful judgment.
3. AI-generated content may contain sensitive, unreasonable, or controversial elements. If you publish, share, or disseminate such content in any form, you must clearly and prominently indicate that the content is generated by artificial intelligence. You shall bear full legal responsibility for any consequences arising from your publication, sharing, or dissemination of such content.
4. If your improper use of AI-generated content causes losses to us, you shall be liable for compensation.
5. You understand and agree that we may suspend, interrupt, or terminate the provision of this service based on business considerations or at the request of judicial, regulatory, supervisory, or other competent authorities.